
                                                    PROTOKÓŁ  Nr XXI/2016 
 
z XXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 23 czerwca  2016 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8ºº do 9.50.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,  
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka , radnego powiatu Jerzego Kordosa,  Wójta Gminy 
Adama Pałysa,  sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 14 –tu radnych obecnych jest   
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Teresa Sowula.  
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XX Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XX Sesji Rady Gminy       Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 
a/  uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2015 rok, 
b/ uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Centrum 
Kultury Solec-Zdrój za 2015 rok, 
c/ uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2016 – 
2024, 
d/ uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok, 
e/ w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Solec-Zdrój, 
f/ w sprawie  określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, 
g/ w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi przez właścicieli nieruchomości  na terenie gminy Solec-Zdrój, 
h/ w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie gminy 
Solec-Zdrój, 
i/ uchwała w sprawie przystąpienia do jednostkowej zmiany Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-
Zdrój, 
j/ w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminami z terenu Powiatu Buskiego oraz z Powiatem 
Buskim porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia 
publicznego na dostawę gazu ziemnego. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.  
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  
protokołu z XX Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .     
W związku z obecnością na sali zaproszonej  młodzieży oraz rodziców Wójt Gminy Adam Pałys i 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek dokonali uroczystego wręczenia dyplomów i jednorazowych 
stypendiów przyznanych  uczniom za wysokie osiągnięcia w nauce w ciągu roku szkolnego.                            
                                 Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  



Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
- do powiatu: dokończyć wykaszanie poboczy, 
- do Wójta: rozpocząć koszenie dróg  gminnych oraz usunąć zakrzaczenia przy drogach. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- podziękował za dotychczasowe uporządkowanie drogi na skrzyżowaniu w Piasku Małym i 
wnioskuje o jego dokończenie. 
Radny Andrzej Kopeć: 
-  ustawić sierżanty  przy drodze do Brzostkowa w kierunku Nowego Korczyna, 
- czy jest jeszcze możliwa pomoc osobom niezaradnym poprzez zatrudnienie np. siostry PCK? 
- jak wygląda sprawa przystanku w Wełninie? 
Radny Paweł Fortuna: 
-  wykosić pobocza dróg gminnych a szczególnie skrzyżowania, 
- oczyścić z gałęzi drogę Włosnowice – Piestrzec. 
Radny  Jan Żubrowski: 
- odbyło się zebranie mieszkańców bloku z władzami spółdzielni mieszkaniowej. Na działce  gminnej 
Nr 53/16 obok pierwszego bloku miała powstać fontanna i ławki, słyszy się natomiast, że  w tym 
miejscu ma być budowany posterunek policji. Mieszkańcy chcieliby, aby powstał tu jednak  plac 
zabaw dla dzieci z bloków i osiedla, 
- studzienki kanalizacyjne przed blokiem nr 2 są niewidoczne, należałoby je podwyższyć, 
-  ustawić przed blokiem kontener na śmieci. Spółdzielnia zakupiła pojemniki na odpady segregowane 
nie wiadomo jednak kiedy będą przywiezione do Solca, 
- rozstrzygnąć czyją własnością jest chodnik przed blokiem, ponieważ  należałoby położyć nową 
kostkę. 
Radny Adrian Babiarz:  
- podziękował za zamontowanie w Piestrzcu lustra oraz prosi o ustawienie drugiego. 
Radny Marcin Nurek: 
- przypomina o chodniku do Zborowa. 
Radny Stanisław Żelazny: 
- uprzątnąć wycięte krzaki na drodze w kierunku Trzebicy, 
- od przyszłego roku podnieść wysokość stypendiów np. do 500 zł., 
- oczyścić rów. 
               Ad.7a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekty uchwał  
były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 
Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  z tytułu 
wykonania budżetu Gminy  za 2015 rok  i udzielił głosu Skarbnikowi Gminy . Skarbnik Zofia Kopeć 
odczytała uchwałę Nr 2487/2016  II Składu Orzekającego  RIO w Kielcach, pozytywnie opiniującą 
przedłożone przez Wójta Gminy Solec-Zdrój sprawozdania z wykonania budżetu  za 2015 rok.   
       Następnie Przewodniczący   Komisji Rewizyjnej Paweł Fortuna  przedstawił  wniosek Komisji  o 
udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium w związku  z pozytywną oceną wykonania budżetu za 2015 
rok wydaną przez Komisję Rewizyjną.   
       W dalszej kolejności Skarbnik Gminy  przedstawiła  radnym uchwałę  Nr 2502/2016  
II Składu Orzekającego RIO w Kielcach pozytywnie opiniującą wniosek Komisji Rewizyjnej o 
udzielenia absolutorium. 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za udzieleniem absolutorium głosowało 13 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  



Uchwała nr XXI/102/2015 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu  wykonania 
budżetu Gminy za 2015 rok – w załączeniu. 
                       Ad.7b/  Drugą odczytaną i poddaną pod głosowanie była uchwała w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Centrum Kultury.  Nikt z radnych  nie zgłosił 
uwag. 
Uchwała została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się. 
Uchwala nr XXI/103/2016 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Centrum 
Kultury  Solec-Zdrój za 2015 rok – w załączeniu. 
                         Ad.7 c/ Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymało się. 
Uchwała nr XXI/104/2016 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 
2016 – 2024 – w załączeniu. 
                        Ad. 7d/ Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2016 rok. 
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag . 
Poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów:  
za przyjęciem uchwały głosowało – 13 radnych 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych 
Uchwała Nr XXI/105/2016  w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2016 rok– w załączeniu. 
 Ad.7 e/ Bez uwag została przyjęta uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku. 
W głosowaniu otrzymała następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 13, 
przeciw – 0, 
wstrzymał się – 0. 
Uchwała Nr XXI/106/2016  w sprawie  przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku w 
Gminie Solec-Zdrój w Gminie Solec-Zdrój– w załączeniu. 
                           Ad.7f/ Odczytana przez Przewodniczącego i poddana pod głosowanie uchwała w 
sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się. 
Uchwała nr XXI/107/2016 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów – w załączeniu. 
                        Ad.7g/ Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli  
nieruchomości . Uchwała została przyjęta otrzymując 13 głosów „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało 
się. 
Uchwała nr XXI/108/2016 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy Solec-
Zdrój – w załączeniu. 
                         Ad.7h/ Radni bez zastrzeżeń podjęli odczytaną uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, oddając następującą ilość głosów: 
za przyjęciem – 13 głosów, 
przeciw – 0 głosów, 
wstrzymało się – 0 głosów. 
Uchwała Nr XXI/109/2016 w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na 
terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 
                     Ad.7i/ Radni przystąpili do podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa 
Solec-Zdrój. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością 
głosów: 
za przyjęciem – 13, 



przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr XXI/110/2016 w sprawie przystąpienia do zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój – w załączeniu. 
Nawiązując do powyższej  uchwały radny Stanisław Żelazny zapytał czy będą podejmowane jeszcze 
jakieś zmiany w tym zakresie? 
Wójt Adam Pałys poinformował, że planuje się teraz przystąpić do zmian planu w obrębie sołectwa 
Solec-Zdrój. 
                         Ad.7j/ Przewodniczący Paweł Patrzałek odczytał uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie z Gminami z powiatu buskiego porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia 
postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę gazu ziemnego.  
Nikt nie zgłosił pytań ani zastrzeżeń do przedstawionej uchwały. 
Poddana pod głosowania otrzymała 13 głosów „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się. 
Uchwała Nr XXI/111/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Gminami z terenu Powiatu 
Buskiego oraz Powiatem Buskim porozumienia  w sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania 
o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę gazu ziemnego – w załączeniu. 
                          Ad.8.  Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- koszenie poboczy zostało czasowo wstrzymane z uwagi na awarię ciągnika, dziś prace  zostały 
wznowione, 
- własność dróg powiatowych  została już   geodezyjnie uregulowana w stosunku do 65% dróg, prace 
geodezyjne dotyczące pozostałych dróg trwają i skończą się w przyszłym roku, 
- jest zakupiony specjalistyczny sprzęt i w najbliższym czasie nastąpi  systematyczne konserwowanie 
rowów, 
- mosty zostaną wyremontowane do 17 lipca br. 
- budowa chodników już ruszyła, brak jest jednak wykonawcy chodnika w Kikowie. 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- rozpocznie się już koszenie dróg gminnych,  
- są zatrudnienie pracownicy społeczno-użyteczni i to oni będą sprzątać wycięte gałęzie, 
- nie ma wsparcia w formie pomoc sąsiedzka dla rodzin niezaradnych, 
- wystąpi do Wójta Gminy Nowy Korczyn o oznakowanie drogi na Brzostków, 
- miejscowa policja chciała mieć do dyspozycji własny budynek i na lokalizację wybrała działkę obok 
bloku. Nie wiadomo jednak czy dojdzie do budowy  posterunku, 
- studzienki obok bloku zostaną sprawdzone przez pracowników, 
- Wójt nie może ustawić kontenera obok bloku, ponieważ to spółdzielnia powinna zaopatrzyć  w 
pojemniki  a mieszkańcy powinni się tego od niej domagać, tak samo jak budowy placu zabaw, 
- chodnik przed blokiem jest własnością spółdzielni, nie mniej jednak podczas rewitalizacji Solca-
Zdroju będzie zrobiony, 
- stypendia są symboliczne i mają na celu wyróżnienie wysiłku włożonego w naukę. 
                       Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pan Leszek Sowula: 
- starannie wykaszać pobocza. 
Pani Ewa Kulik: 
- zatrudnieni pracownicy interwencyjni  powinni sprzątać przystanki, 
- w gospodarstwach domowych brak jest wody, 
- wybudować chodnik Kików – Zborów. 
Wójt Adam Pałys: 
- zwróci uwagę jak wyglądają przystanki, 
- w sprawie budowy chodnika Zborów – Kików wystąpi do powiatu, zadanie to nie będzie jednak  
realizowane teraz z uwagi na to , iż są inne pilniejsze potrzeby, 
Z-ca Wójta Artur Cygan wyjaśnił , że brak wody spowodowany był awarią sieci. Nie w każdym 
przypadku da się przełączyć odbiorców do innego ujęcia. Ponadto z uwagi na suszę dobowy pobór 
wody zwiększył się prawie trzykrotnie i przewyższa wydajność ujęcia, co również wpływa na niskie 
ciśnienie bądź brak wody. 
 



Pan Andrzej Gądek: 
- chodnik może być budowany ale przy współudziale gminy, 
Pan Stanisław Grochowski: 
- jak będzie wyglądała ścieżka rowerowa Solec-Zdrój – Busko-Zdrój? 
Wójt Adam Pałys: 
- w pierwszej kolejności ogłoszony zostanie przetarg na wykonanie projektu ścieżki. 
Pan Sowula Krzysztof: 
- spryskać krzaki przy drodze do p. Szafraniec. 
Pan Stanisław Żelazny: 
- po ostatniej burzy nie można było dodzwonić się do pogotowia energetycznego. 
Pan Bogdan Kunat: 
- w imieniu właściciela uzdrowiska w Solcu-Zdroju poruszył sprawę odmowy wyrażenia zgody przez  
Wójta Gminy  na zajęcie pasa drogowego przez uzdrowisko pod wykonanie warstwy docieplenia 
ściany budynku. Uważa, że jest to zła wola Wójta. 
W odpowiedzi Wójt  Adam Pałys wyjaśnił, że może wyrazić zgodę na zajęcie pasa ale tylko 
tymczasowo na czas wykonania robót . W tym przypadku chodzi o stałe zajęcie części pasa co można 
rozwiązać poprzez  oddanie w użyczenie stosownej części pasa drogowego, o czym dokładnie 
poinformował w udzielonej na piśmie odpowiedzi. W takim przypadku strony muszą się spotkać i 
wspólnie wypracować uzgodnienia.  
                       Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł 
Patrzałek  dokonał zamknięcia XXI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 
 
  


